



WWF-Laos
House No. 39, Unit 05
Saylom village, Chanthabouly,
Vientiane Capital, Laos.

P.O. Box: 7871
Tel: +856 21 216080
Fax: +856 21 251883
www.wwflaos.org

ບົດຂ່າວ	For Immediate Use
---------	--------------------------

ຄໍາສັ່ງຂອງທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ສ້າງຄວາມຫວັງໃໝ່ໃຫ້ສັດປ່າໃນລາວ

31.05.2018, ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ -- ຄໍາສັ່ງຂອງທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປ ລາວ ສະບັບລ່າສຸດວ່າດ້ວຍການເພີ່ມທະວີຄວາມເຂັ້ມງວດໃນການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາສັດປ່າ ແລະ ພືດປ່າ ຫວງຫ້າມ ຈະເປັນບາດກ້າວອັນສໍາຄັນຕໍ່ການຢຸດຕິການຄ້າ-ຂາຍສັດປ່າທີ່ຜິດກົດໝາຍ, ການສ້າງຟາມເສືອ ແລະ ຟາມໝີ, ການລ່າສັດ ແລະ ຄ້າ-ຂາຍສັດປ່າປະເພດຫວງຫ້າມ. ກ່າວໂດຍອົງການກອງທຶນອະນຸຮັກທໍາມະຊາດໂລກ ຫຼື WWF. ຖ້າຫາກຄໍາສັ່ງດັ່ງກ່າວໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງເຂັ້ມງວດ, ປະເທດລາວຈະກາຍເປັນຜູ້ນໍາໃນລະດັບພາກພື້ນ ຕໍ່ການຢັບຢັ້ງຂະບວນການຄ້າ-ຂາຍສັດປ່າທີ່ມີມູນຄ່າຫຼາຍພັນລ້ານໂດລາ ທີ່ສົ່ງຜົນໃຫ້ສັດຫຼາຍຊະນິດເຊັ່ນ: ເສືອ, ຊ້າງ, ລິ່ນ ແລະ ໝີ ສູນພັນໄດ້.

ຄໍາສັ່ງຂອງທ່ານນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ເລກທີ 05/ນຍ ລົງວັນທີ 8 ພຶດສະພາ 2018 ແຈ້ງເຖິງບັນດາລັດຖະມົນຕີ, ຫົວໜ້າອົງການລັດທຽບເທົ່າກະຊວງ, ເຈົ້າຄອງນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ ແລະ ບັນດາເຈົ້າແຂວງ ທົ່ວປະເທດລາວ ໃຫ້ເພີ່ມທະວີຄວາມເຂັ້ມງວດຕໍ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍວ່າດ້ວຍການການຄຸ້ມຄອງ ແລະ ກວດກາການຄ້າ-ຂາຍສັດປ່າ ເພື່ອໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບກົດໝາຍພາຍໃນປະເທດ ແລະ ສົນທິສັນຍາສາກົນ.

"WWF-Laos ຂໍຊົມເຊີຍລັດຖະບານລາວທີ່ຈະສຸມໃສ່ການແກ້ໄຂບັນຫາການຄ້າ-ຂາຍສັດປ່າທີ່ຜິດກົດໝາຍ ທີ່ເປັນໄພຂົ່ມຂູ່ໃຫ້ແກ່ສັດປ່າ ໂດຍສະເພາະຊະນິດພັນທີ່ໃກ້ສູນພັນເຊັ່ນ: ເສືອ, ຊ້າງ, ໝີ ແລະ ລິ່ນ, ກ່າວໂດຍ ທ່ານ ສົມພອນ ບົວສະຫວັນ, ຫົວໜ້າອົງການ WWF-Laos. "ນີ້ເປັນໂອກາດອັນສໍາຄັນຂອງ ສປປ ລາວ ທີ່ຈະສະແດງອອກໃນຂັ້ນພາກພື້ນ ໃນການຕໍ່ຕ້ານການຄ້າ-ຂາຍສັດປ່າທີ່ຜິດກົດໝາຍ ແລະ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ສັດປ່າໃນ ສປປ ລາວໄດ້ຮັບການຄຸ້ມຄອງ. ຖ້າຄໍາສັ່ງດັ່ງກ່າວໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດຢ່າງເຂັ້ມງວດ ຈາກທຸກພາກສ່ວນ, ມັນຈະກາຍເປັນບາດກ້າວອັນສໍາຄັນໃຫ້ແກ່ການອະນຸຮັກສັດປ່າ ແລະ ອົງການ WWF ກໍ່ພ້ອມທີ່ຈະໃຫ້ການສະໜັບສະໜູນດ້ານວິຊາການໃຫ້ແກ່ລັດຖະບານແຫ່ງ ສປປ ລາວ"

ຄໍາສັ່ງດັ່ງກ່າວຍັງໄດ້ເນັ້ນໃຫ້ບັນດາທຸກພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຕໍ່ການບັງຄັບໃຊ້ກົດໝາຍເພື່ອຢຸດຕິການລ່າສັດປ່າທຸກປະເພດ, ການນໍາເຂົ້າ-ສົ່ງອອກ, ການນໍາຜ່ານ ແລະ ການຄ້າຂາຍສິນສ່ວນສັດປ່າ ທີ່ຫວງຫ້າມ ແລະ ໃຫ້ຢຸດຕິການສ້າງຟາມສັດປ່າ ແລະ ຟາມທີ່ມີຢູ່ແລ້ວໃຫ້ຫັນໄປສູ່ການລ້ຽງແບບຟາມເບີດ ຫຼື ສວນສັດ ເພື່ອການອະນຸຮັກ, ການທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ການຄົ້ນຄວ້າທາງວິທະຍາສາດເທົ່ານັ້ນ.

ພ້ອມດຽວກັນນັ້ນຍັງເນັ້ນໃຫ້ກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ ປ່າໄມ້ສົມທົບກັບກະຊວງ ແລະ ພາກສ່ວນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງໃນການສໍາຫຼວດ, ຂຶ້ນບັນຊີສັດປ່າ ແລະ ຜະລິດຕະພັນທຸກຢ່າງທີ່ເຮັດຈາກຊີ້ນສ່ວນສັດປ່າ ທີ່ບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງມີໄວ້ຄອບຄອງ. ຜະລິດຕະພັນງາຊ້າງ, ກະດູກ ແລະ ນໍແຮດ ທີ່ລອກຮຽນແບບ ລວມທັງອາວຸດລ່າສັດທີ່ໃຊ້ໃນການລ່າສັດປ່າຈະຕ້ອງຖືກຢຶດ ແລະ ທໍາລາຍຖິ້ມ.

